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  Utses att justera  Pär-Olof Olsson (M) §§ 168- 184, 186-193, Margareta Widén-Berggren (S) och 
   Thomas Bendiksen (S) § 185 

Justeringens plats och tid Kommunkontoret i Östhammar torsdag den 1 september kl. 16:00. 
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§ 168. Val av justerare 
 
Beslut  
Kommunstyrelsen utser Pär-Olof Olsson (M) och Margareta Widén Berggren (S) att justera 
dagens protokoll.  
 
Kommunstyrelsen utser Thomas Bendiksen (S) att justera § 185 då Pär- Olof Olsson (M) är 
jävig. 
 
 

§ 169. Fastställande av föredragningslista 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen fastställer föredragningslistan med följande ändringar:  
 
Tillkommande ärenden: 

- P. 27/ § 194 om remissvar till Havs- och vattenmyndighetens remiss gällande bland 
annat regelverket kring koncentration av demersala fiskemöjligheter 
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 Dnr KS-2021-459 

§ 170. Arbetsmiljöverket bedömer att kommunen uppfyller 
kraven i inspektionsmeddelandet, avslutar ärende 

 

Beslut 
Kommunstyrelsen tar del av informationen. 
 

Ärendebeskrivning 
Under våren 2021 inspekterade Arbetsmiljöverket kommunens arbetsmiljöarbete med fokus 
på processen årlig uppföljning av systematiskt arbetsmiljöarbete. Inspektionsmeddelandet 
med vissa identifierade brister inkom i juni 2021.  
Uppföljning från Arbetsmiljöverkets sida har ägt rum i form av ett inledande möte (23 maj 
2022), stickprovskontroller samt återkopplingsmöte (15 juni 2022). I uppföljning deltog 
personer ur kommunledningen, både tjänstemannasidan och politiken, samt representanter 
från kommunens centrala skyddskommitté. 
Uppföljningen visade att kommunen uppfyller de krav som Arbetsmiljöverket ställt angående 
brister i arbetsmiljön. Arbetsmiljöverket avslutade ärendet 15 juni 2022. 
 

Beslutsunderlag 
Information från Arbetsmiljöverket om avslutat ärende 20220615. 
 

Dagens sammanträde 
Muntlig föredragning 
HR-chef Pauliina Lundberg föredrar ärendet. 
 

Beslutet skickas till 
Verksamhetsstöd, HR: Pauliina Lundberg  
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 Dnr KS-2021- 406 

§ 171. Årlig uppföljning av systematiskt arbetsmiljöarbete 2022 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen tar del av informationen 
 

Ärendebeskrivning 
Varje år genomför kommunen en uppföljning av sitt systematiska arbetsmiljöarbete. Syftet är 
att fånga upp och åtgärda eventuella brister. Uppföljningen sker på alla nivåer i 
organisationen. 
Enheter har följt upp sitt arbetsmiljöarbete med hjälp av en checklista som enhetschefen eller 
motsvarande ansvarar för. Skyddsombud deltar i uppföljningen. Enheternas utvärdering har 
legat till grund för övergripande analyser på kommun-, sektors- och verksamhetsnivå. HR 
stöttar med detta, och presenterar resultatet för berörda ledningsnivåer. Chefer på respektive 
nivå har ansvar för att utreda, riskbedöma och åtgärda de brister som upptäcks. Analyser och 
åtgärder/handlingsplaner på verksamhets-/sektorsnivå och kommunnivå har eller kommer att 
samverkas i respektive skyddskommitté.  
Årets resultat, kommunövergripande, finns redovisat i bifogad presentation. 
Förbättringsarbetet kommer framförallt fokusera på hantering/dokumentering/anmälning av 
riskobservationer, tillbud och olycksfall. Arbetsgivaren för också dialog med de fackliga 
organisationerna hur båda parter kan främja att antalet skyddsombud ökar. 
 

Beslutsunderlag 
Presentation Årlig uppföljning av SAM 2022 
 

Dagens sammanträde 
Muntlig föredragning 
HR-chef Pauliina Lundberg och HR- specialist Åsa Söderberg föredrar ärendet. 
 

Beslutet skickas till 
Pauliina Lundberg 
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 Dnr KS-2020-335 

§ 172. Statusrapportering, plan för sänkt sjukfrånvaro 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen tar del av informationen. 
 

Ärendebeskrivning 
Våren 2020 gav kommunstyrelsens personalutskott kommunledningsförvaltningen i uppdrag att 
vidta åtgärder för att sänka och stabilisera sjukfrånvaron. Planen bygger på tre ben: 

• Bättre arbetsmiljö med fokus på starka friskfaktorer 
• Goda ledare (Ett närvarande, tillitsfullt och engagerat ledarskap är en friskfaktor) med 

goda förutsättningar 
• Bättre och tidigare individuell arbetsanpassning (det som tidigare kallades 

arbetslivsinriktad rehabilitering, också en friskfaktor) 
Målet är att minska antalet nya sjukskrivna, få tillbaka dem som är sjukskrivna i arbete samt 
att förkorta sjukskrivningstiderna. 
Under de två år som gått sedan planen togs fram har förvaltningen arbetat aktivt med att sänka 
sjukfrånvaron. Samtidigt har pandemin gjort det svårt att spåra förbättringarna i form av sänkt 
sjukfrånvaro.  
 

Beslutsunderlag 
Presentation 
 

Dagens sammanträde 
Muntlig föredragning 
HR-chef Pauliina Lundberg och HR- specialist Åsa Söderberg föredrar ärendet. 
 

Beslutet skickas till 
Pauliina Lundberg 
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 Dnr KS-2020-634 

§ 173. Försäljning av industrimark, Marma 1:139 

 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att godkänna förslag till köpeavtal för fastigheten Marma 1:139. 
(Bilaga 1) 
 

Ärendebeskrivning 
Förvaltningen har fått i uppdrag att färdigställa försäljningen av industrimark i Klevs 
industriområde. Försäljningen har föregåtts av en MIFO Fas-2 undersökning av 
industrimarken vars resultat redovisades på tekniskt utskott 10 maj 2022.  
Försäljningen är en riktad markanvisning. 
 

Beslutsunderlag 
Förslag till köpeavtal för Marma 1:139. 
 

Ärendets behandling 
Ärendet har behandlats på kommunstyrelsens arbetsutskott 2020-10-03 § 303 då 
förvaltningen fick i uppdrag att utreda möjlig riktad försäljning av Marma 1:139. Ärendet 
behandlades på tekniska utskottet 2022-05-10 § 40 då tekniska utskottet beslutade att påbörja 
försäljningen av marken. Ärendet behandlades på tekniska utskottet 2022-08-16 § 172. 
 

Beslutet skickas till 
Marie Berggren 
Krister Carlsson 
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 Dnr KS-2021-726 

§ 174. Underhållsskulden av kommunens fastigheter 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen tar del av informationen. 
 

Ärendebeskrivning 
Kommunen har i tidigare beslut avsatt extra resurser för att över en period om flera år 
adressera den underhållsskuld som konstaterats i kommunens fastighetsbestånd. 
Som en del i den beslutade arbetsmetodiken ligger att löpande – till utskottet – redovisa 
planerade insatser, resultat och eventuella avvikelser.  
Detta är den tredje redovisningen. 
Planeringen för arbetet är inte ännu på den detaljeringsnivå som förvaltningen arbetar efter att 
komma till. Följande objekt är i dagsläget föremål för de inledande insatserna: 

• Kristinelundsskolan  

• Vallonskolan  

• Österbyskolan  

• Ekebyskolan  

• Öregrunds sporthall  

• Frösåkershallen  

• Bruksgymnasiet  

 

Dagens sammanträde 
Muntlig föredragning 
Kommundirektör Peter Nyberg föredrar ärendet.  
 

Beslutet skickas till 
Marie Berggren 
Talat Gundogan 
 Ulf Andersson   
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 Dnr KS-2022-403 

§ 175. Information om ny organisering av 
fastighetsförvaltningen 

 

Beslut 
Kommunstyrelsen tar del av informationen. 
 

Ärendebeskrivning 
Kommundirektören har gett chefen för Sektor samhälle uppdrag att föreslå en samlad 
organisation för kommunens fastighetsförvaltning. 
Uppdraget gavs vecka 19 och ska, enligt gällande tidsplan, vara utfört tjugo veckor senare.  
Här rapporteras uppdragets innehåll, hur arbetet genomförts, några av iakttagelserna såhär 
långt och nästa steg i arbetet. 
 

Ärendets behandling 
På kommunstyrelsens arbetsutskott 2022-08-23 lämnade Ylva Lundin (SD) följande 
protokollsanteckning: I samband med översyn av fastighetsförvaltningen bör det också göras 
en utvärdering av hur internhyressystemet fungerar. 
 

Dagens sammanträde 
Muntlig föredragning 
Kommundirektör Peter Nyberg föredrar ärendet.  
 

Beslutsunderlag 
Fastighetsförvaltning 2.pptx 
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  Dnr BMN-2017-1255 
  Dnr KS-2022-512 

§ 176. Del av Stenskär 1:1, antagande av detaljplan 
 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att godkänna granskningsutlåtandet, besluta 
att detaljplanen inte medför betydande miljöpåverkan och anta detaljplan för del av Stenskär 
1:1.  
 

Upplysningar 
Planen hanterades med standardförfarande enligt Plan- och bygglagen, PBL (2010:900). 
 

Ärendebeskrivning 
Ärendets behandling 
Bygg- och miljönämndens arbetsutskott beslutade 2017-02-06 att lämna positivt planbesked 
för det aktuella området. 
 
Bygg- och miljönämndens arbetsutskott beslutade 2018-03-28 att ställa ut planen på samråd. 
Planen var på samråd under perioden 4 april-25 april 2018. Totalt inkom 38 yttranden under 
samrådstiden. 
 
Bygg- och miljönämnden beslutade 2018-06-20 att ställa ut planen på granskning. Planen var 
på granskning under perioden 4 juli-15 augusti 2018. Totalt inkom 50 yttranden. 
 
Bygg- och miljönämnden beslutade 2019-01-30 att anta detaljplanen. 
 
Mark- och miljööverdomstolen beslutade 2021-05-25 att upphäva nämndens antagandebeslut 
från 2019. 
 
Bygg- och miljönämnden beslutade 2022-06-29 § 106 att kommunstyrelsen ska bereda 
ärendet för beslutsfattande i kommunfullmäktige. 
 
Planområdet och planförslaget 
Planområdet är beläget i Stenskär och upptar en yta om ungefär 2,8 hektar utspritt över fem 
olika områden. Detaljplanens syfte är att möjliggöra för uppemot 9 bostäder. 
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Planområdets läge 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Plankartan. Kartan är densamma som den var vid antagandebeslutet från 2019  
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Revideringar som gjorts efter granskningen 
- På plankartan preciseras var reservat för ledningar skall finnas. Reservatet 

betecknas lu eftersom det rör sig om lågspänningsledningar och det inte synes vara 
nödvändigt att bestämma om de skall vara underjordiska eller lufthängda. 
Planbeskrivningens text revideras också med hänsyn till denna ändring. 

 
Revideringar som gjorts efter antagandebeslutet från 2019 

- Planbeskrivningens två avsnitt om 113 § byggnadslagen har slagits ihop till ett och 
texten i avsnittet har ändrats till att återspegla vad som hänt i Lantmäteriärendet om 
113 § som löpte parallellt med planförslaget mellan 2018 och 2022. 

- Texten i planbeskrivningens inledning som beskriver antagandeförslaget har 
ändrats för att förklara att planen redan antagits en gång och varför den nu antas på 
nytt. 

- Ett stycke under rubriken dagvatten i planbeskrivningen har tagits bort. Stycket 
beskrev att det fanns en intention om att flytta ett dike till Stenskär 1:23. Nu har 
istället ägarna mellan Stenskär 1:1 och 1:22 upprättat ett separat avtal om att 
befintligt dike och rör får nyttjas. Intentionen om att flytta diket kvarstår därför inte 
och det bedöms därmed att stycket kan tas bort. Resterade text under avsnittet om 
dagvatten kvarstår. 

 
Beslutsunderlag 
Bygg- och miljönämndens protokoll 2022-06-29 § 106 
Bilaga: Antagandehandlingarna består av: 

• Plankarta 
• Planbeskrivning 
• Granskningsutlåtande 
• Behovsbedömning 
• Fastighetsförteckning 
• VA- och dagvattenutredning 
• Naturvärdesinventering 
• Bevarandestatusutredning 

 
Beslutet skickas till  
Bygg- och miljönämnden 
Länsstyrelsen i Uppsala län,  med kopia till; 

 
Lantmäteriet och enligt sändlista  
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 Dnr KS-2022-511 

§ 177. Försäljning av fastigheter, Östhammar 1:11 Östhammar 
1:12 

 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att sälja fastigheterna Östhammar 1:11 och 
Östhammar 1:12 i enlighet med bilagt köpeavtal  
 

Ärendebeskrivning 
Credentia har i etapper byggt bostäder på det som i folkmun kallas ”Cirkusplatsen” i 
Östhammar. Cirkusplatsen är ursprungligen kommunalägd och säljs av allt eftersom nya 
etapper blir aktuella.  
Kostnaden som Credentia ska bära vid köp av fastigheterna beräknas enligt det ursprungliga 
”Markanvisningsavtalet” 3§. I bestämmelsen framgår att ett pris om 400 kronor per bruttoarea 
bostad ska erläggas. 
Två huskroppar ska uppföras på fastigheterna i enlighet med ”ritning byggnad”. Där framgår 
att bruttoarea bostad uppgår till 1538 kvm per huskropp. 
Slutsatsen blir följaktligen att fastigheterna Östhammar 1:11 och Östhammar 1:12 bör 
överlåtas till en summa om 1 230 400 (enmiljontvåhundratrettiotusenfyrahundra) kronor.  
 

Beslutsunderlag 
Bilaga: Köpeavtal 
Markanvisningsavtalet 
Ritning byggnad 
 

Beslutet skickas till 
Krister Carlsson 
Kommunstyrelsen 
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 Dnr KS-2022-35 

§ 178. Information om inkomna synpunkter på internremiss av 
avfallsplan och dess anknytning till kommunstyrelsens 
verksamheter 

 

Beslut 
Kommunstyrelsen har tagit del av informationen. 
 

Ärendebeskrivning 
En ny avfallsplan är under utarbetande av Östhammars kommun. En avfallsplan ska enligt 15 
kap 42 § Miljöbalken samrådas och ställas ut för granskning. Under samrådstiden kan 
kommuninvånare, företag, föreningar och organisationer komma in med synpunkter på 
planen. Kommunstyrelsen har tidigare beslutat att utställningstiden ska vara 7 juni till 15 
september 2022. Information om det pågående samrådet finns på kommunens hemsida: 
www.osthammar.se/sv/boende-och-trafik/avfall-och-atervinning/avfall-och-
atervinning/avfallsplan/. Planen har också skickats till de kommunala nämnder, bolag och 
stiftelser som berörs av planens innehåll. 
För de verksamheter som ligger under Kommunstyrelsens direkta nämndansvar, det vill säga 
sektor Verksamhetsstöd samt verksamhet Växande under sektor Samhälle, har synpunkter 
kommit in gällande: 

• Önskemål om att förtydliga skrivningarna i huvuddokumentet gällande förutsättningar 
för slamhantering. 

• Klargör ansvarsfördelning och samarbete mellan Östhammar Vatten och 
Kommunstyrelsen när det gäller åtgärd 3i i handlingsplanen (bilaga 1); Undersöka 
möjligheten att nyttja slam från avloppsreningsverk som en resurs. 

• Behov att se över målformulering/styrtal inom livsmedelssektorn gällande matsvinn, i 
syfte att ensa kommunens mål/styrtal med EU:s målformulering (huvuddokumentet). 

• När det gäller budget kopplat till matsvinn behöver åtgärd 1i i handlingsplanen ändras 
till resursmarkering gul (idag grön), då Måltidsenheten bedömer att åtgärden kan 
kräva mer resurser än ordinarie budgetnivå. 

• Några få skrivtekniska synpunkter har inkommit samt information om att listan över 
återvinningsstationer (tabell 4 i bilaga 2) behöver uppdateras utifrån förändringar som 
genomförts vår/sommar 2022. 

Arbetsgruppen för avfallsplanen tar med sig inkomna synpunkter i det fortsatta arbetet 
tillsammans med eventuella synpunkter från övriga nämnder samt de synpunkter som 
kommer in inom det pågående samrådet, som avslutas 15 september 2022.  
 
 

http://www.osthammar.se/sv/boende-och-trafik/avfall-och-atervinning/avfall-och-atervinning/avfallsplan/
http://www.osthammar.se/sv/boende-och-trafik/avfall-och-atervinning/avfall-och-atervinning/avfallsplan/
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Beslutet skickas till 
Helen Åsbrink  chef Sektor verksamhetsstöd 
Ulf Andersson  chef Sektor samhälle 
Marie Berggren  chef Verksamhet växande kommun 
Myran Olsson  chef Avfallsenheten  
Camilla Andersson  miljösakkunnig, verksamhet Växande 

  Miljö- och avfallsbyrån i Mälardalen AB 
  Miljö- och avfallsbyrån i Mälardalen AB 

  

mailto:myran.olsson@osthammar.se
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 Dnr KS-2022-504 

§ 179. Remissvar för havsbaserad vindbrukspark – Najaderna, 
Eolus Vind AB 

 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att anta remissvaret för avgränsningssamrådet inför kommande 
miljökonsekvensbeskrivningen och skicka detta till Eolus Vind AB. (Bilaga 2). 

 

Ärendebeskrivning 
Eolus Vind AB undersöker möjligheten till att anlägga vindkraftparken Najaderna och 
genomför nu avgränsningssamråd. Projektet anses medföra betydande miljöpåverkan därför 
bjud Östhammar kommun in till avgränsningssamråd enligt 6. Kap Miljöbalken för den 
kommande miljökonsekvensbeskrivningen. Samrådets fokus är hur 
miljökonsekvensbeskrivningen ska avgränsas och utformas samt vad den ska innehålla. 
Samrådet omfattar såväl uppförande och drift av vindkraftparken som nedläggning och 
bibehållande av det interna kabelnät som kommer anläggas inom vindkraftparken samt 
anslutningskablar från vindkraftparken till land inom tre alternativa korridorer till tre 
alternativa anslutningspunkter på land. De alternativa anslutningspunkterna berör 
Älvkarlebys, Östhammars samt Gävle kommun. Samråd för anslutningsledningar på land 
genomförs i ett senare skede i en separat process i enlighet med ellagen.  
 
Samrådsunderlaget har upprättats inför tillståndsprövning enligt lagen om Sveriges 
Ekonomiska Zon (1992:1140) och Kontinentalsockellagen (1966:314) där tillstånd ges av 
regeringen samt ellagen (1997:857). Tillstånd enligt 7 kap. 28a-29b §§ Miljöbalken prövas av 
Länsstyrelsen. 
Den planerade vindkraftparken är belägen i svenskt territorialvatten i och svensk ekonomisk 
zon i södra Bottenhavet cirka 17 km utanför Tierps kommun, Uppsala län. Utredningsområdet 
för vindkraftparken är ca 350 km2 stort och inom detta område planerar Eolus AB för 
maximalt 68 vindkraftverk med en totalthöjd av ca 330-365 m.  
 
Samrådet innefattar nedläggning av kablar från utredningsområdet till land. 
Utredningskorridorerna för kablarna är ca 32 km landtagning vid Forsmark kärnkraftverk, 47 
km landtagning i Skutskär respektive 53 km landtagning vid Gävle. Vattendjupet i 
utredningsområdet för vindkraftparken är ca 30-60 m och i utredningskorridorerna för kablar 
0-60 m.  
 
Det förekommer inga skyddade områden inom det planerade utredningsområdet. Däremot 
ligger både utredningskorridorer och utredningsområdet i närhet till skyddade områden. 
Utredningsområdet gränsar till och överlappar delvis den planerade vindbruksparken Olof 
Skötkonung. 
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Den tänkta vindbruksparken kommer ha stor påverkan på Örskärs landskapsbild med ett 
avstånd på drygt 17 km och ligger i närhet till viktiga Natura 2000 områden. Östhammars 
kommun anser att det behövs omfattande utredningar och visualiseringsmaterial för att 
miljökonsekvensbeskrivningen ska kunna beskriva de möjliga miljöstörningar som kan 
uppkomma av vindbruksparken där även de kumulativa effekterna av att flera 
vindbruksparker inom samma område planeras bör redovisas. Önskade utredningar beskrivs i 
handläggares remissvar.   

 

Beslutsunderlag 
Yttrande Najaderna – Handläggares remissvar  
Eolus Vind AB Samrådsunderlag samt fotomontage finns tillgängligt via hemsida: 
https://www.eolusvind.com/projekt/havsbaserad-vind/najaderna-vindkraftpark/samrad/ 
 
Ärendets behandling 
Ärendet behandlades på kommunstyrelsens arbetsutskott 2022-08-23 § 148. Arbetsutskottet 
beslutade att till kommunstyrelsens sammanträde 30 augusti skulle förvaltningen inkludera 
perspektiv om mikroplaster, omhändertagande av rotorblad och vindkraftsanläggningarnas 
livslängd i remissvaret. 

 Ylva Lundin (SD) lämnade följande protokollsanteckning:  

1. Livslängd, betydligt kortare än 30 år (absoluta max för landbaserad) 
 

2. Spridning av mikroplaster i havet 
 
Den storskaliga utbyggnaden av vindkraft kan komma att bli en betydande källa till 
spridning av mikroplaster. Turbinbladen, som kan väga över 20 ton styck, består till 
största del av kompositplast. De snurrande bladen eroderar när de utsätts för vind, 
regn, snö och is, och små bitar av plast lossnar från ytan och sprids i naturen. 

Exakt hur mycket plast som lossnar är inte allmänt känt, men uppskattningar har gjorts 
där man utgått från att bladen på ett verk kan tappa omkring 10 procent av totalvikten 
under sin livslängd, vilket skulle kunna innebära sex ton lossnad plast, beräknat på 
bladens totalvikt på 60 ton (3 x 20 ton) och en livslängd på 15 år.  
Kommunens remissvar bör därför innehålla en fråga om hur mycket mikroplaster den 
planerade anläggningen kommer att sprida i det omgivande havet. 

 
3. Läckage olja; 

 
Ett vindkraftverk innehåller ca 3 000 liter olja. Nyligen kollapsade ett nybyggt 
vindkraftverk utanför Härnösand och Lst anser att huvudparten av oljan har läckt ut på 

https://www.eolusvind.com/projekt/havsbaserad-vind/najaderna-vindkraftpark/samrad/
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marken. Ett område runt kraftverket på flera km2 är nu avstängt för allmänheten. 
 
Kommunens remissvar bör därför innehålla en begäran om en riskkvantifiering 
avseende haverier som kan leda till oljeutsläpp i havet. 

 

Dagens sammanträde 
Muntlig föredragning 
Översiktsplanerare Alice Möller och t.f. planchef Senny Ennerfors föredrar ärendet. 
 

Beslutet skickas till 
Alice Möller 
Senny Ennerfors  
Eolus Vind AB,  (beslut skickas senast 2022-09-02) 
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 Dnr KS-2022-521 

§ 180. Beslut om överenskommelse avseende Regionalt forum 
Uppsala län 

 

Beslut 
Kommunstyrelsen godkänner överenskommelse om samverkan mellan Region Uppsala och 
de åtta kommunerna i Uppsala län, kallat Regionalt forum. (Bilaga 3) 
 

Ärendebeskrivning 
Under våren 2022 genomfördes en beredningsprocess avseende framtagande av ny 
överenskommelse för Regionalt forum.  
Utgångspunkten för revideringen har varit var den nu gällande överenskommelsen och 
iakttagelser och rekommendationer som lyftes fram i förarbetet till denna överenskommelse. 
Regionalt forums medlemmar gavs, med stöd av Regionala ledningsgruppen, möjlighet att ge 
inspel och framföra synpunkter. Arbetet koordinerades och bereddes av Region Uppsala. 
Som en del av beredningen presenterades förslag till reviderad överenskommelse på den 
Regional ledningsgruppen den 22 maj som godkände att förslaget gick vidare Regionalt 
forum.  Förslag till ny överenskommelse presenterades på Regionalt forum 20 maj, som gav 
Regionalt forums beredningsgrupp i uppdrag att slutligen godkänna förslag till ny 
överenskommelse för vidare utskick till respektive part, något beredningsgruppen gjorde den 
9 juni. 
Överenskommelsen gäller genom detta beslut perioden åren 2023-2026 
Överenskommelsen har kompletterats med bilaga avseende Regionalt forums prioriterade 
frågor 2023. Bilagan skall genom detta beslut aktualitetsprövas årligen.   
Nästa steg i processen är att respektive part behandlar och beslutar om överenskommelsen i 
därtill avsedd instans utifrån respektive parts delegationsordning och reglemente. 

Kostnader och finansiering 
Förslaget bedöms i sig inte få några ekonomiska konsekvenser för Östhammars kommun. 
Initiativ med anledning av denna överenskommelse som kräver resurser ska hanteras inom 
ramen för ordinarie äskande- och budgetprocess. 

Konsekvenser 
Förslaget bedöms i sig inte få några nya konsekvenser för Östhammars kommun. Initiativ 
med anledning av denna överenskommelse kan bidra till effektivare verksamheter, samt bidra 
till social, ekonomisk och ekologisk hållbar utveckling för såväl Östhammars kommun som 
för länet i stort. 
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Beslutsunderlag 
Förslag till reviderad överenskommelse med bilagt Regionalt forums prioriterade frågor för år 
2023. 
Bilaga till överenskommelse om samverkan mellan Region Uppsala och åtta kommuner i 
Uppsala län. 
 

Dagens sammanträde 
Muntlig föredragning 
Kommundirektör Peter Nyberg föredrar ärendet.  
 

Beslutet skickas till 
Samtliga nämnder 
Kommunförvaltningen 
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 Dnr KS-2021-658 

§ 181. Beslut om utställning för granskning översiktsplan 2023 
Östhammars kommun 

 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att översiktsplanen ställs ut på granskning under tidsperioden 15 
september till 15 november.  
 

Ärendebeskrivning 
Det pågående arbetet med reviderad översiktsplan för Östhammars kommun ställdes ut för 
samråd under våren 2022. Efter detta har en revidering av förslaget utifrån synpunkter utförts 
av ansvariga på planenheten. En samrådsredogörelse har sammanställts med kommentarer på 
samtliga yttranden från samrådet som bifogas granskningshandlingarna.  
 

Beslutsunderlag 
Strategisk miljöbedömning 
Vägledning för delområden 
Kartunderlag för planering 
Samrådsredogörelse Översiktsplan 2023 
Översiktsplan 2023 granskningshandling 
 

Beslutet skickas till 
Emil Lindblom 
Alice Möller 
Senny Ennerfors 
Marie Berggren 
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 Dnr KS-2022-221 

§ 182. Budgetuppföljning med helårsprognos per juni 2022 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen tar del av informationen 
 

Ärendebeskrivning 
Sedan 2021 arbetar Östhammars kommun utifrån ett nytt styrdokument för budgetuppföljning 
där grundprincipen är att i första hand fokusera på avvikelser, både ekonomi och verksamhet. 
I styrdokumentet beskrivs att det sex gånger per år ska ske en rapportering till nämnd, 
kommunstyrelse och kommunfullmäktige. Per april (tertialrapport), augusti (delårsbokslut) 
och december (helårsbokslut) görs en större skriftlig rapportering. Per februari, juni och 
oktober görs en enklare rapportering. 
I den skriftliga rapporten ska det ingå en prognos om måluppfyllelse för de satta 
verksamhetsmålen och budgetföljsamhet. 
 

Dagens sammanträde 
Muntlig föredragning 
Kommundirektör Peter Nyberg föredrar ärendet. 
 

Beslutsunderlag 
Budgetuppföljning med helårsprognos per juni.  
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 Dnr KS-2022-151 

§ 183. Beslut om utbetalning av partistöd till de politiska 
partierna i fullmäktige 

 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige godkänner inkomna redovisningar av 
partistöd samt att partistöd utbetalas för år 2023 till samtliga partier i fullmäktige.  
 

Ärendebeskrivning 
Utbetalningen av partistöd regleras i kommunallagens 4 kapitel och Östhammars kommuns 
regler för kommunalt partistöd. 
Kommunfullmäktige ska årligen besluta om utbetalning av partistöd. De partier som tar emot 
partistöd ska årligen lämna en skriftlig redovisning som visar att partistödet används för det 
ändamål som beskrivs i kommunallagen: stärka partiers ställning i den kommunala 
demokratin. En särskild granskare som mottagaren av partistödet utser ska granska om 
redovisningen ger en rättvisande bild av hur partistödet använts, även denna redovisning ska 
lämnas in. Handlingarna ska lämnas in senast sex månader efter räkenskapsårets utgång, dvs. 
för perioden 2021-01-01 till 2021-12-31 ska handlingarna ha lämnats innan 2022-06-30. 
För 2021 har samtliga partier som har mandat i fullmäktige lämnat någon form av redovisning 
och granskningsrapport. Kommunens regler innehåller ingen bestämmelse om den exakta 
utformningen av redovisningen. Om redovisning och granskningsrapport enligt 4 kap. 31 § 
tredje stycket kommunallagen inte lämnats in i tid kan kommunfullmäktige besluta att inget 
stöd betalas ut för nästkommande år. Påminnelse skickades ut till de partier som inte lämnat 
handlingar 2022-06-27.  
 

Beslutsunderlag 
Inlämnade handlingar från samtliga partier 
Regler för kommunalt partistöd via kommunens webbplats 
 

Beslutet skickas till 
Samtliga gruppledare i fullmäktige 
Verksamhet ekonomi  

http://www.osthammar.se/sv/dokument/regler/regler-for-kommunalt-partistod/
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 Dnr KS-2022-426 

§ 184. Svar på motion från Anna Göransson (BOA) om insatser 
för trygghet och studiero 

 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige avslår motionen med hänvisning till svar 
från Jacob Spangenberg (C). 
 

Ärendebeskrivning 
Anna Göransson Lokalpartiet BOA) har inkommit med en motion angående insatser för 
trygghet och studiero i förskolan och skolan. 
 
Anna Göransson (Lokalpartiet BOA) inkom den 14 juni med en motion om att Östhammars 
kommun bör initiera ett pilotprojekt där pedagoger och personal i förskola samt skola får 
utbildning i hur man kan arbeta med stillhets- och mindfulness i klassrummet. Motionären 
skriver att forskning på högstadiet visar att det ger mindre upplevd stress, mindre 
psykologiska problem, mindre emotionella och psykosomatiska symptom, förbättrad självbild 
och ökad självkontroll, minskade kamratproblem och bättre trivsel i skolan om man arbetar 
med enkla korta stillhets- och mindfulness övningar. Motionären skriver vidare att övningarna 
uppskattas av barn och elever i alla åldrar, även av lärare som också mår bättre av dem, 
förslaget är att övningarna ska vävas in i lektionerna. Det hjälper skolan att leva upp till 
skollagens krav att ”alla elever tillförsäkras en skolmiljö som präglas av trygghet och 
studiero”. Nedkortade och i förenklad form har de även vävts in i förskolans vardag där de 
visat sig minska bullret och förskolelärarnas sjukskrivningar.  
Motionären yrkar att: 
 

- Att Östhammars kommun initierar ett pilotprojekt där pedagoger och personal i 
förskola samt skola får utbildning i hur man kan arbeta med stillhets- och mindfulness 
i klassrummet. 

 
Beslutsunderlag 

− Motion 
− Svar från Jacob Spangenberg (C) 
− Tjänsteutlåtande  

 
Ärendets behandling 
Motionen väcktes på kommunfullmäktiges sammanträde 2022-06-14 § 102, och 
överlämnades till kommunstyrelsen för beredning. 
 
 
Beslutet skickas till 

− Motionären 
− Webbredaktör för publicering på webbsida motioner  
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 Dnr KS-2022-207 

§ 185. Svar till förvaltningsrätten i mål nummer 1755-22 gällande 
överklagat beslut om extrainsatt kommunfullmäktige 

 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar förvaltningens förslag till svar i mål 1755-22 och överlämnar det till 
Förvaltningsrätten i Uppsala. (Bilaga 4) 
 

Jäv 
Roger Lamell (S), Pär- Olof Olsson (M), Lennart Owenius (M), Lars O Holmgren (BoA), 
Ylva Lundin (SD), Bo Persson (SD), Fabian Sjöberg (M), Irmeli Bellander (L), Sabina Stål 
(KD) avstår från att delta i handläggningen och beslutet på grund av jäv. 
Jonas Lennström (S), Anna Frisk (S), Ann- Charlotte Grehn (S), Mika Muhonen (S) ersätter 
Roger Lamell (S), Pär- Olof Olsson (M), Lennart Owenius (M) och Lars O Holmgren (BoA) i 
nämnd ordning i handläggningen av detta ärende.  
 

Ärendebeskrivning 
I mars 2022 avslogs en begäran om extra kommunfullmäktigesammanträde genom 
ordförandebeslut. Detta beslut överklagades och kommunen är förelagd att inkomma med 
svar i målet. Bilagd handling föreslås som svar i målet.  
 

Beslutsunderlag 
Föreläggande från Förvaltningsrätten i Uppsala inklusive överklagan.  
Bilaga Svar till förvaltningsdomstolen i mål 1755-22.  
 

Ärendets behandling 
På kommunstyrelsens arbetsutskott 2022-08-23 § 153 deltog inte Pär- Olof Olsson (M) och 
Ylva Lundin (SD) i beslutet på grund av jäv.  
 

Dagens sammanträde 
Muntlig föredragning 
Projektledare och kommunjurist Anna Lidvall- Gräll föredrar ärendet. 
 

Beslutet skickas till 
Förvaltningsrätten i Uppsala, (Beslut och svarsbilaga).  
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 Dnr KS-2022-440 

§ 186. Antagande av tillstånds- och tillsynstaxor enligt lagen om 
skydd mot olyckor (LSO) och enligt lagen om brandfarliga och 
explosiva varor (LBE) 

 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att besluta: 
 
att fastställa tillsynstaxor och tillståndstaxor att gälla från och med 2023-01-01 enligt 5 kap. 
lagen (2003:778) om skydd mot olyckor (LSO) och enligt 27 § lagen (2010:1011) om 
brandfarliga och explosiva varor (LBE) enligt bilaga för Östhammar kommun. Samtidigt 
upphör tidigare fastställda taxor i kommunen enligt 5 kap. lagen (2003:778) om skydd mot 
olyckor (LSO) och enligt 27 § lagen (2010:1011) om brandfarliga och explosiva varor (LBE) 
att gälla. (Bilaga 5)  
 
att delegera till den gemensamma räddningsnämnden att årligen från och med 2024-01-01 
justera taxorna gällande sin egen kommun med hänsyn till prisutvecklingen. Taxorna kan 
justeras med 90 procent av förändringen av AKI (arbetskostnadsindex) för tjänstemän, privat 
sektor, preliminära siffror, SNI 2007, B-S exkl O. Skulle indexet i juni ha förändrats något 
kommande år jämfört med indexet i juni 2022 kan taxorna justeras med 90 procent av 
indexförändringen nästkommande kalenderår.  
 
Ärendebeskrivning  
Tillsynstaxor och tillståndstaxor att gälla från och med 2023-01-01 enligt 5 kap. lagen 
(2003:778) om skydd mot olyckor (LSO) och enligt 27 § lagen (2010:1011) om brandfarliga 
och explosiva varor (LBE) i Tierp, Uppsala och Östhammars kommuner.  

 
Taxorna föreslås ändras med bakgrund av Myndigheten för samhällsskydd och beredskaps 
nya föreskrifter och allmänna råd om hur kommunen ska planera och utföra sin tillsyn enligt 
LSO (MSBFS 2021:8), samt förändringar i LBE och förändringar i förordningen (2010:1075) 
om brandfarliga och explosiva varor (FBE). De nya föreskrifterna (MSBFS 2021:8) träder i 
kraft 2022-07-01 och reglerar hur kommunen ska planera och utföra sin tillsyn enligt LSO. 
Ändringarna i LBE och FBE gäller från 2021-08-01 och innebär omfattande förändringar av 
rutinerna vid tillståndsprövningar.  
 
Utifrån lagändringar, de nya föreskrifterna och reglerna samt nuvarande arbetssätt har en 
genomgripande översyn gjorts av den genomsnittliga handläggningstiden för både tillsyns- 
och tillståndsärenden. Dessutom har en översyn gjorts för att säkerställa att ärendetyperna i 
taxetabellen är aktuella för både tillsyn och tillståndshanteringen.  
 
Totalt höjs taxorna med 5,3 procent, en del förklaras av indexhöjning och en del förklaras av 
ökad handläggningstid på grund av lagändringar och nya föreskrifter. Den genomsnittliga 
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tidsåtgången har setts över för att bättre spegla verklig tidsåtgång och därmed har vissa typer 
av ärenden fått en lägre taxa och vissa typer av ärenden har fått en högre taxa.  
Enligt 5 kap. LSO och 27 § LBE har kommunerna en möjlighet att ta ut en taxa som täcker 
kommunens självkostnad för tillsyn- och tillståndshanteringen enligt dessa lagstiftningar.  
Endast kommunfullmäktige kan besluta om taxor som ska gälla i den egna kommunen. 
Uppräkning av taxorna på grund av prisförändringar kan delegeras till annan nämnd, 
gemensam nämnd eller kommunalförbund.  
 
Avgiften för en viss åtgärd framgår av bilaga för Östhammars kommun. Avgifterna för tillsyn 
och tillstånd har beräknats genom att en framräknad handläggningskostnad per timme har 
multiplicerats med en genomsnittlig tidsåtgång för den typ av ärende som åtgärden avser.  
De föreslagna taxorna följer självkostnadsprincipen för respektive område enligt 2 kap. 6 § 
kommunallagen (2017:725). Taxorna föreslås vara lika i alla tre kommuner.  
 
Beslutsunderlag  
Protokollsutdrag Räddningsnämnden 2022-06-07 § 46. 
Bilaga: Östhammar kommun taxor LSO och LBE 2023 
  



 

 
Utdragsbestyrkande  Justerarsignaturer 
 
 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Sammanträdesdatum  Sid 
2022-08-30  29 (35) 

Kommunstyrelsen 
 

 Dnr KS-2021-289 

§ 187. Östhammars stadsnät, information om försäljning 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen tar del av informationen. 
 

Ärendebeskrivning 
Förvaltningen har haft i uppdrag att förbereda en försäljning av Östhammars stadsnät. För att 
säkerställa att köpeskillingen och andra villkor är marknadsmässiga och i övrigt i samklang 
med den ambition som kommunen har avseende fibertillgång i kommunen har ett 
förfrågningsunderlag tagits fram och erbjudits öppet till hela marknaden. 
Förfrågningsunderlaget har ett antal obligatoriska krav (säkerhet, kvalitet, tekniska krav, 
hantering av befintliga kunder etc.) samt ett antal kriterier som köparens bud utvärderas på. 
Dessa kriterier är: 

- Köpeskilling 
- Kostnad för kommunen att ansluta fler verksamheter 
- Kostnad för fiberhyra för kommunen 
- Utbyggnads ambition 

Utifrån ovanstående räknas en jämförelsesumma ut för att väga in samtliga kriterier.  
I ett första kvalificeringssteg har tre köpare meddelat sitt intresse för förvärv. Därefter har 
samtliga aktörer fått tagit del av fördjupat material om stadsnätet samt gjort s.k. site visits. 
Under denna period har köparna även kunnat ställa frågor. Samtliga frågor och svar har 
publicerats för samtliga aktörer. Den 12 augusti lämnade köparna in sina slutbud, baserat på 
den information man hitintills tagit del av. 
För att ta denna process vidare föreslår förvaltningen att kommunstyrelsens arbetsutskott 
beslutar om att ge exklusivitet till den köpare som har högst jämförelsesumma. Ärendet 
kommer senare att beredas (KSau/KS) och beslutas av det nya kommunfullmäktige som väljs 
den 11 september. 
 

Ärendets behandling 
På kommunstyrelsens arbetsutskott 2022-08-23 § 156  beslutade arbetsutskottet att 
förvaltningen skulle gå vidare i försäljningsprocessen med den köpare som hade högsta 
sammanvägda jämförelsesumma. 
 

Beslutet skickas till 
Sektor Samhälle, Marie Berggren, Peter Nyberg  



 

 
Utdragsbestyrkande  Justerarsignaturer 
 
 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Sammanträdesdatum  Sid 
2022-08-30  30 (35) 

Kommunstyrelsen 
 

 Dnr KS-2022-4 

§ 188. Information socialnämnden 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen tar del av informationen 
 

Ärendebeskrivning 
Information från socialnämnden om aktuella frågor.  
 

Dagens sammanträde 
Muntlig föredragning 
Sektorchef Lina Edlund och ordförande i socialnämnden Lisa Norén föredrar ärendet. De 
informerar bland annat om underbemanning bland omsorgspersonalen samt om pågående 
projekt, såsom hur digitala lösningar kan användas inom hemtjänsten. 
  



 

 
Utdragsbestyrkande  Justerarsignaturer 
 
 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Sammanträdesdatum  Sid 
2022-08-30  31 (35) 

Kommunstyrelsen 
 

Dnr KS-2022-178 

§ 189. Delegationsbeslut 
 

Beslut  
Kommunstyrelsen godkänner redovisningen av delegationsbeslut. 
 

Ärendebeskrivning 
Protokoll från kommunstyrelsens utskott finns i arbetsrummet. 

Beslutsdatum Delegat Ärende 

2022-05-07 Marianne Pauhlsson Beslut om anställning och ny/förändrad lön 
2022-06-22 Tf Verksamhetschef 

Upphandling Tobias 
Rudolphson 

Tilldelning: Avrop DIS Representationsgåva till  
vigsel 

2022-06-28 Tf Verksamhetschef 
Upphandling Tobias 
Rudolphson 

Avbrytande: Avrop DIS Handledning Höst 2022 

 

Beslutsunderlag 
Handlingarna publiceras separat i arbetsrummet  



 

 
Utdragsbestyrkande  Justerarsignaturer 
 
 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Sammanträdesdatum  Sid 
2022-08-30  32 (35) 

Kommunstyrelsen 
 

 Dnr KS-2022-4 

§ 190. Anmälningsärenden från nämnder 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen tar del av informationen 
 

Ärendebeskrivning 
Inga handlingar har inkommit. 
  



 

 
Utdragsbestyrkande  Justerarsignaturer 
 
 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Sammanträdesdatum  Sid 
2022-08-30  33 (35) 

Kommunstyrelsen 
 

 Dnr KS 2022-4 

§ 191. Anmälningsärenden från bolag, stiftelser, etc. 

 

Beslut 
Kommunstyrelsen tar del av informationen 
 

Ärendebeskrivning 
Inga handlingar har inkommit. 
  



 

 
Utdragsbestyrkande  Justerarsignaturer 
 
 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Sammanträdesdatum  Sid 
2022-08-30  34 (35) 

Kommunstyrelsen 
 

 Dnr KS-2022-4 

§ 192. Anmälningsärenden, rapporter med mera 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen tar del av informationen. 

Ärendebeskrivning 

Beslut från olika organ, rapporter och skrivelser som anmäls till kommunstyrelsen som 
information.  

a) Aktuellt i slutförvarsfrågan  
Diarienummer: KS-2022-4 
Rapport för perioden 2022-06-28 till 2022-09-27 Rapporten omfattar av senaste nytt om 
slutförvarsansökningarna och övrig aktuell information. 

 

Beslutsunderlag 

Handlingarna publiceras separat i arbetsrummet  



 

 
Utdragsbestyrkande  Justerarsignaturer 
 
 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Sammanträdesdatum  Sid 
2022-08-30  35 (35) 

Kommunstyrelsen 
 

  Dnr KS-2022-4 

§ 193. Information från kommunförvaltningen 
 
Beslut 

Kommunstyrelsen tar del av informationen.  

Ärendebeskrivning 

Kommunförvaltningen lämnade ingen information. 
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Yttrande gällande samrådsförslag havsbaserad vindbrukspark 
Najaderna, Eolus Vind AB 
Den planerade vindkraftparken är belägen i svenskt territorialvatten i och svensk ekonomisk 
zon i södra Bottenhavet cirka 17 km utanför Tierps kommun, Uppsala län. Utredningsområdet 
för vindkraftparken är ca 350 km2 stort och inom detta område planerar Eolus Vind AB för 
maximalt 68 vindkraftverk med en totalthöjd av ca 330-365 m. Utredningskorridor för kablar 
är ca 32 km landtagning Forsmark, 47 km landtagning Skutskär respektive 53 km landtagning 
Gävle. Vattendjupet i utredningsområdet för parken är ca 30-60 m och utredningskorridorerna 
för kablar 0-60m. 

Det förekommer inga skyddade områden inom det planerade utredningsområdet. Däremot 
ligger både utredningskorridorer och utredningsområdet i närhet till skyddade områden. 
Utredningsområdet gränsar till och överlappar delvis den planerade vindbruksparken Olof 
Skötkonung. 
Samrådet omfattar såväl uppförande och drift av vindkraftparken som nedläggning och 
bibehållande av det interna kabelnät som kommer anläggas inom vindkraftparken samt 
anslutningskablar från vindkraftparken till land inom tre alternativa korridorer till tre 
alternativa anslutningspunkter på land. De alternativa anslutningspunkterna berör 
Älvkarlebys, Östhammars samt Gävle kommun. Samråd för anslutningsledningar på land 
genomförs i ett senare skede i en separat process i enlighet med ellagen.  

Synlighet och landskapsbild 
Östhammars kommun har en känslig landskapsbild som det bör värnas om. Gräsö skärgård 
ska särskilt värnas gällande påverkan på landskapsbilden. Östhammars kommun har i Strategi 
för vindbruk, antagen av kommunfullmäktige 2012 sagt nej till havsbaserade vindbruksparker 
inom kommunen.  
Örskär och Gräsö skärgård i stort är ett populärt turistområde som ligger under riksintresse för 
naturvård och riksintresse för högexploaterad kust. Södra delen av skärgården ligger under 
riksintresse friluftsliv. Skärgården är även landskapsbildskyddad och naturreservatet Gräsö 
östra skärgård täcker en stor del av den östra skärgården. En vindkraftsanläggning ändrar det 
visuella intrycket avsevärt och kommer ha stor påverkan trots att det inte ligger inom gränsen 
för landskapsbildskyddet eller andra skyddade områden. Rent visuellt handlar det inte bara 
om höjden, det kan också handla också om rörelser som inte låter ögonen vila. Vidare är 
ljusföroreningar ett allt större miljöproblem som måste undersökas ytterligare i den 
kommande miljökonsekvensbeskrivningen. Alternativ för att minska eventuell påverkan kan 
vara att undersöka möjligheterna till att sänka höjden eller undersöka alternativa placeringar 
och formationer för vindbruken. Den planerade vindkraftparken kommer ligga som närmast 
17 km från kusten. Områdena valda för fotopunkt är Rödhäll, Fågelsundet, Ängskär, 
Öregrund och Bönans fyr.  
Östhammars kommun vill ha tydliga visualiseringar genom animering av hinderbelysning och 
fotomontage både dagtid och nattid från Örskär, då punkten ligger drygt 17 km från 
utredningsområdet (utöver visualiseringar från Öregrund). Östhammars skärgård är ett 
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populärt besöksmål med skyddad natur och en känslig landskapsbild.  
 

Påverkan på ekosystemet  
Fågellivet  
Tittar man på flyttfågellivet är riskerna stora. Många miljoner arktiska och subarktiska fåglar 
har sina flyttningsrutter över Östersjön, ända bort från centrala Sibirien. Fåglar flyttar lika 
gärna på natten som på dagen. Många arter orienterar sig med hjälp av magnetkompass men 
även visuellt och dras till ljus med ibland fatala konsekvenser. Av ljusstörningar som t ex 
fyrar, broar, vägar, bebyggelse är vindkraften den för fåglar absolut värsta då rotorbladen 
innehåller snabba men ej inlärda rörelser för fåglarna, som därtill syns dåligt i mörker. Med 
periodvisa avstängningar av vindkraftverken, t ex aug-okt och apr-maj undviker man åtskillig 
massdöd bland flyttfåglar. Det har iakttagits på land. Ute på havet är det förstås omöjligt att få 
tillförlitlig statistik. De som dödas försvinner i havet.  
I samrådsmaterialet beskrivs att Natura-2000 områden ca 4 km norr samt nordväst om 
ansökningsområdet har nationell betydelse för rastande/övervintrande sjöfåglar och rastande 
flyttfåglar på våren. Det är också utpekat som viktig födosökningsmiljö. 
Östhammars kommun vill påpeka att det behöver göras ytterligare inventeringar kopplat till 
fågellivet, gällande födosök och flyttstråk för att komplettera befintlig information för att ha 
aktuell och relevant material till miljökonsekvensbeskrivningen.  
 

Fisk 
I samrådsmaterialet beskrivs risker för påverkan på fiskens beteende och möjlig påverkan på 
mortalitet på grund av bl.a. grumling av sediment och eventuella miljögifter. 
Undervattensbuller är en annan påverkansfaktor. En av de större påverkansfaktorerna är dock 
påverkan på havsbotten.  
Det anges i materialet att konsekvenser för fisk ska utredas genom bland annat marina 
naturvärdesinventeringar och bedömas i MKB:n, men det framgår inte om man kan anser att 
det finns tillräcklig kunskap om alla fiskarters nyttjande av området. Östhammars kommun 
anser att denna frågeställning bör tas med in i arbetet med en MKB. När det gäller 
reveffekten på fiskar bör det också beskrivas närmare vilka fiskarter som bedöms påverkas. 
Även eventuell påverkan på närliggande skyddade områdens funktion som livsmiljö för fisk 
bör beskrivas.  

 
Yrkesfiske  
Utredningsområdet för vindkraftparken ligger i ett havsområde som används för bland annat 
yrkesfiske. I samrådsförslaget står det beskrivet att det under drift kan tillgången till 
parkområdet komma att begränsas i huvudsak med avseende på genomfart, ankring och 
bottentrålning. Utredningsområdet ligger inte inom utpekade riksintresseområde för 
yrkesfiske.  
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Östhammars kommun ser positivt på de planerade utredningarna av eventuell påverkan på 
sjöfart och yrkesfisket och vill betona att organisationer kopplade till yrkesfisket ska finnas 
med i fortsatta samråd. 
 

Natura 2000 
Inom det planerade utredningsområdet förekommer inga skyddade områden. 
Samrådsförslaget beskriver dock närliggande skyddade områden till såväl utredningsområdet 
som utredningskorridorer.  
Drygt 4 km från projektområdet finns Natura 2000-område Finngrundet-Norra, Västra och 
Östra banken, ett fåtal utsjöbankar i Södra Bottenhavet med stort värde som lekplats för fisk 
och födosöksområde för fåglar och gråsäl. Det behöver noga behöver utredas hur en 
etablering av flera stor vindkraftparker intill området kan påverka de arter som 
använder/lockas till området och närområdet gällande alla de delar som beskrivs i materialet – 
ljud/buller, grumling, födosök, kollisionsrisk etc. Detta gäller samtliga skeden i projektet - 
anläggande, driftfas samt demontering.  
Östhammars kommun vill påpeka att den kumulativa effekten av flertalet planerade 
vindkraftparker i området kan ha stor påverkan på skyddade områden även om dessa inte 
ligger inom det planerade utredningsområdet. Detta behöver beskrivas i MKB:n. 
Östhammars kommun vill vidare påpeka att utredningen även bör innefatta ytterligare 
beskrivning av möjligheter till, metoder för och eventuella effekter av återställning efter 
demontering, då parken beräknas ha en livslängd på 30 år. 

 
Störningar av ljud och ljus  
För samtliga djurarter behöver det beskrivas hur undervattensljud och -vibrationer kan 
påverka dem, även under driftsfasen. Det planeras mistsignaler, fasadbelysningar och 
högintensiva, blinkande varningsljus.  
Östhammars kommun anser att påverkan från ljus och ljud på både vattenlevande arter och 
flygande arter behöver beskrivas, samt olika sätt att mildra påverkan. 

 
Mikroplaster  
Mikroplaster är ett allt större problem i dagens samhälle och något som bör undersökas 
vidare. Uppskattningar har gjorts där man utgått från att rotorbladen på ett vindkraftverk kan 
tappa omkring 10 procent av totalvikten under sin livslängd, vilket skulle kunna innebära sex 
ton lossnad plast, beräknat på bladens totalvikt på 60 ton (3 x 20 ton) och en livslängd på 15 
år. Eolus Vind AB menar att den tänka parken ska ha en livslängd på 30 år vilket även 
kommer innebära byte av rotorbladen. 
Östhammars kommun önskar se information och utredningar för hur utsläppen från den 
planerade anläggningen i form av mikroplaster kommer påverka utredningsområdet och 
havet. Östhammars kommun efterfrågar information om vilka åtgärder som företaget ämnar 

Bilaga 2 KS §179/2022 
3 av 5



genomföra när det gäller att hantera och minimera utsläpp av mikroplaster från den 
planerade parken.  
 

Ledningar och övriga anläggningar  
Kraftöverföringen behöver förstärkas ordentligt om man ska kunna nyttja den stora 
vindkraftsutbyggnaden. Då räcker det inte bara med att bygga ledning från projektområdet till 
Forsmark eller andra platser vid kusten. Elen måste vidare. Det behövs ytterligare ledningar 
på land någonstans. Vid befintliga ledningsgator eller nya? Kommunen berörs enligt 
kartunderlaget av en kraftledning till fastlandet. Det finns risk för att ytterligare kraftledningar 
behöver kompletteras söderut från Forsmark. Det bör beskrivas vad som kommer krävas vid 
anläggningsfasen i form av infrastruktur på land (hamn, lagerutrymme, monteringsytor) och 
hur detta ska tillgodoses.  
Östhammars kommun önskar tydligare beskrivningar av tänka geofysiska och geotekniska 
undersökningarna som ska föregå den eventuella etableringen av vindkraftparken och 
specifikt för de tänkta utredningskorridorerna. Hur kommer havsbotten påverkas under både 
anläggnings- och driftfas.  
 

Risk för utsläpp  
I dagsläget skriver Eolus Vind AB i samrådsförslaget att det föreligger liten risk för utsläpp 
och spridning av kemikalier och föroreningar. Vindkraftverken innehåller en stor mängd olja, 
upp emot 3000 liter. Känsligast i hanteringen av olja är vid byte i växellådsbaserade 
vindkraftverk. Nyligen upptäcktes en läcka från vindkraftverk vid Härnösand, vilket 
resulterade i stora miljökonsekvenser. Även om tekniken för att minska riskerna för utsläpp är 
under utveckling så kommer ett potentiellt haveri av vindkraftverken alltid vara reellt.  
Östhammars kommun efterfrågar ytterligare redogörelser av hur olika typer av utsläpp 
kommer hanteras under etablering, drift och avveckling. Eolus Vind AB bör redovisa en 
riskkvantifiering avseende haverier som kan leda till oljeutsläpp i havet.  

 
Livslängd, omhändertagande och avveckling 
Kommunen vill se en tydlighet kring hur vindbruksparkens avvecklingsfas kommer säkras, 
både ekonomiskt och miljömässigt. Enligt samrådsunderlaget ska platsen återställas när 
livslängden på kraftverken är slut, efter 30-35 år.  
 
Det bör beskrivas hur det ska säkerställas att det finns ekonomiska medel att göra detta samt 
hur ansvarsfördelningen ser ut vid en eventuell konkurs. 
Östhammars kommun efterfrågar mer konkreta planer för hur parken kommer tas om hand 
efter de 30 år som parken planeras vara i drift. Eolus Vind AB bör redogöra för det 
ekonomiska ansvaret vid avvecklingen av parken och hur man ämnar säkerställa att 
vindkraftverken monteras ned och tas bort från utredningsområdet efter avveckling. 

Bilaga 2 KS §179/2022 
4 av 5



Östhammars kommun efterfrågar information kring vilket underlag Eolus Vind AB bygger 
vindbruksparkens tänkta livslängd 30-35 år på.   
 
 

 
I ärendet handläggning har följande tjänstemän deltagit: 
Alice Möller, översiktsplanerare  
Camilla Andersson, miljösakkunnig  
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Överenskommelse om samverkan mellan Region Uppsala och  
åtta kommuner i Uppsala län 

Verksamhetsidé för Regionalt forum 

För att möjliggöra ett gott liv i en nyskapande och hållbar kunskapsregion med 
internationell lyskraft, finns Regionalt forum till för ledande politiker i Region 
Uppsala och de åtta kommunerna i Uppsala län. Uppgiften är att utifrån en tillitsfull 
samarbetskultur och gemensamma målbilder hantera viktiga frågor och utmaningar 
för Uppsala län. Detta ska skapa mesta möjliga nytta för länets invånare och 
verksamheter. 

§ 1 Uppdrag
Regionalt forum i Uppsala län är ett politiskt forum för samverkan mellan Region Uppsala
och Enköpings, Heby, Håbo, Knivsta, Tierps, Uppsala, Älvkarleby och Östhammars
kommuner. Forumet, och dess medlemmar var för sig, ska vara tydliga företrädare för länet,
som med mandat, nyskaparanda och handlingskraft tillvaratar länets potential för
invånarnas bästa. Regionalt forum ska vara en naturlig arena för länets mest viktiga frågor.

Regionalt forum har en rådgivande roll mot Region Uppsala och länets kommuner. Ärenden 
initieras från både Region Uppsala och kommunerna. Forumet fattar inte formella beslut 
som binder medlemmarna.  Arbetsformer regleras inte i kommunallagen och forumet har 
ingen juridisk status.  

§ 2 Sammansättning
• I Regionalt forum ska ingå tre företrädare för Uppsala kommun, två företrädare från

respektive övrig kommun i länet, samt regionstyrelsens presidium. Partier som
utifrån detta inte är företrädda i Regionalt forum representeras av regionråd från
aktuellt parti.

• Ledamöterna i Regionalt forum har ingen ersättare.

• Deltagare kan adjungeras in efter beslut i beredningsgrupp RF
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• Regionstyrelsens ordförande är ordförande för Regionalt forum. Kommunerna utser 
tillsammans en vice ordförande.  

• Regionala ledningsgruppen inklusive representanter från Länsstyrelsen adjungeras till 
Regionalt forum. 

• Om inte annat beslutas sammanfaller mandattider för kommunerna och Region 
Uppsala.   

 
§ 3 Samarbetsformer 
Regionalt forum ska vara ett kreativt och kvalificerat forum som inger förtroende och genom 
god regional samverkan präglas av besluts- och handlingskraft. Regionalt forum ska vara en 
framåtsyftande och effektiv mötesplats, med god stämning och högt i tak som präglas av 
respekt och tillit. 
 
Regionalt forum ska ha ett reellt inflytande på den regionala utvecklingen. Därför ska 
agendan medge tid för beredning av frågor inför beslutande församlingar. Tid ska avsättas 
för tematiska diskussioner och strategiska ställningstaganden. Arbetsformerna bör variera i 
syfte att skapa dynamik i arbetet. Regionalt forum är deltagarnas forum, inte omvärldens 
arena för att möta den regionala politiska nivån. 

Regionalt forum sammanträder minst fyra gånger per år. Sammanträde ska därtill hållas när 
ordföranden eller minst en tredjedel av ledamöterna begär detta.  

Ordföranden svarar för upprättande av övergripande årsplan för Regionalt forums möten, 
efter samråd med vice ordförande samt representant från kommunerna. 

Ordföranden svarar för kallelse, efter samråd med vice ordförande samt representant från 
kommunerna.  

• Kallelsen ska vara åtföljd av föredragningslista som upptar de ärenden som avses 
behandlas inklusive eventuella underlag. Kallelse till Regionalt forum ska skickas ut 
senast 14 dagar innan sammanträdet.  

• Vid sammanträde med Regionalt forum ska föras minnesanteckningar som ska 
distribueras till Region Uppsalas styrelse och nämnder samt till kommunstyrelsen i 
samtliga kommuner i Uppsala län.    

Mellan Regionalt forums möten har ordföranden efter samråd med vice ordförande samt 
representant från kommunerna möjlighet att, såväl regelbundet som vid särskilda tillfällen, 
bjuda in Kommunstyrelseordförandena i länet till avstämningar och strategisk dialog. 
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§ 4 Prioriterade frågor för Regionalt forum  
Regionalt forum ska prioritera och ägna kraft åt:  

• Frågor som har regional bäring med strategisk betydelse för länets utveckling 
• Frågor av särskild betydelse som ägs av flera, men där inte alla behöver vara berörda 
• Frågor där effekten blir större om parterna samverkar 

 
En viktig utgångspunkt för de frågor som Regionalt forum prioriterar är Regional 
utvecklingsstrategi och Agenda 2030-strategi för Uppsala län. Strategin fastställer långsiktiga 
mål och prioriteringar för länets regionala hållbara utveckling samt målsättningar och 
delområden som ska vara i särskilt fokus i länets samverkan under de närmaste åren.   
Regionalt forum ska kontinuerligt följa, stödja och möjliggöra genomförandet av den 
regionala utvecklingsstrategin och ha en aktiv roll i revideringar av densamma. 
 
Regionalt forum ska årligen aktualitetspröva och ta ställning till vilka frågor som är Regionalt 
Forums prioriterade frågor inför det kommande året.  
 
Regionalt Forums prioriterade frågor 2023 återfinns i bilaga med samma namn. 
 
§ 5 Ekonomi och administration 
Region Uppsala svarar för mötesadministration, arkiv och administrativa kostnader för 
Regionalt forum. 

Respektive huvudman (kommunerna och Region Uppsala) ansvarar för arvoderingen i 
Regionalt forum och regionala samråd. 
 
 
§ 6 Tjänstepersonstöd  
Regionala ledningsgruppen (kommundirektörer och regiondirektör) är Regionalt forums 
tjänstepersonstöd och beredningsorgan. Regiondirektören är ordförande i gruppen.  
 
Huvudmännen bistår med expertstöd, exempelvis planerings- och utredningsarbete. 
 
§ 7 Tillsättande av och uppgifter för regionala samråd   

För att ytterligare säkerställa det kommunala inflytandet finns två regionala samråd: 
• Samråd för hälsa, vård och omsorg, som kopplas till Vårdsstyrelsen och 

Sjukhusstyrelsen, samt socialnämnder eller motsvarande i länets kommuner. 
• Samråd för kultur, som kopplas till Kulturnämnden i Region Uppsala och 

kulturnämnder eller motsvarande i länets kommuner. 
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I varje samråd ingår representanter från kommunerna samt presidier för berörda nämnder i 
Region Uppsala.  
 
Region Uppsala utser ordförande i respektive samråd. Ordförande i nämnder som delar 
samrådsgrupp med kommunerna svarar gemensamt för kallelse till möten. Kommunerna 
utser gemensamt vice ordförande i samråden.  
 
I de regionala samråden ska information och samverkan ske i ärenden som berör Region 
Uppsala och kommunerna inom respektive nämnds ansvarsområde. Vid varje möte ska föras 
minnesanteckningar och Region Uppsala ansvarar för mötesadministration. 
Ärenden till samråden bereds gemensamt av berörda chefer inom Region Uppsala och 
kommunerna. 
 
Ramverket för uppdrag, mål och former för rapportering fastställs av Regionalt forum.  
 
§ 8 Överenskommelsens giltighetstid 
Denna överenskommelse gäller 2023-2026. 
  
§ 9 Ändringar av denna överenskommelse  
Ändringar i denna överenskommelse förutsätter enighet mellan deltagande parter.  
 
§ 10 Utvärdering 
En utvärdering av överenskommelsen ska ske senast i april 2026. 
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§ 10 Undertecknande  
 
 
_______________________ 

 

Regionstyrelsens ordförande, Region Uppsala 

 

_______________________  _______________________ 

    

Kommunstyrelsens ordförande  Kommunstyrelsens ordförande 

Älvkarleby kommun  Tierps kommun 

 

_______________________  _______________________ 

   

Kommunstyrelsens ordförande  Kommunstyrelsens ordförande 

Enköpings kommun  Håbo kommun 

 

_______________________  _______________________ 

     

Kommunstyrelsens ordförande  Kommunstyrelsens ordförande  

Knivsta kommun   Heby kommun 

 

_______________________  _______________________ 

    

Kommunstyrelsens ordförande  Kommunstyrelsens ordförande 

Östhammar kommun   Uppsala kommun 
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Förvaltningsrätten i Uppsala 
Box 1853 
751 48  UPPSALA 

Föreläggande att yttra sig i mål nr 1755-22 Ylva Lundin mfl ./. Östhammars 
kommun   

Östhammars kommun (nedan kommunen) anför följande.  

Inledning  
Klagande anför att ordförandebeslut, fattat 2022-03-22, där begäran om extra 
kommunfullmäktigesammanträde avslogs, strider mot Kommunallagen, nedan 
KL, på grund av att lagen föreskriver att extra möte ska hållas om en tredjedel av 
ledamöterna begär det. 

Kommunen bestrider överklagandet i dess helhet på nedan anförda grunder.  
I det fall rätten skulle komma fram till att kommunen brustit i sin handläggning 
anser kommunen att bristen är ringa och att beslutet inte ska upphävas. 

Grund 

Bakgrund 
Frågan som låg till grund för begäran om extra kommunfullmäktige gällde vilka 
medskick kommunen vill sända till ett vindkraftsbolag inför vindkraftsbolagets 
framtagande av miljökonsekvensbeskrivning i en planerad vindkraftsetablering 
på Finngrundet beläget i den ekonomiska zonen. Kommunen hade redan fått an-
stånd med att lämna in sitt yttrande för att svaret skulle kunna hanteras i kom-
munstyrelsen den 15 i mars 2022. Resultatet av kommunstyrelsens handläggning 
av ärendet blev att det föreslagna yttrandet inte antogs med resultatet att inget 
yttrande lämnades in i frågan av kommunen.  

Ordförandes rätt att fatta beslut. 
Kommunfullmäktiges arbetsordningen föreskriver att: 
”Dag för extra sammanträde bestäms av ordföranden efter samråd med vice ord-
förandena, om inte kommunfullmäktige självt beslutar därom. Begäran om extra 
sammanträde ska göras skriftligen hos ordföranden. Av begäran ska det eller de 
ärenden framgå som skall behandlas.” 
I detta fall har ordföranden avslagit en begäran om extra kommunfullmäktige-
sammanträde varför samråd med vice ordförandena om vilken dag det extra mö-
tet ska genomföras inte var aktuellt.  
Kommunen anser att ordförande har rätt att fatta beslut om avslag utan att först 
kontakta presidiets övriga ledamöter.  
Kommunen har anslagit ordförandebeslutet enligt gällande regler. 
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Principiell beskaffenhet 
Vindkraftsparkens föreslagna geografiska placering ligger inom den ekonomiska 
zonen vilket innebär att kommunen inte har vetorätt i etableringsfrågan. Kom-
munen förutsätter att vi kommer vara remissinstans i själva tillståndsärendet se-
nare i processen och då ha möjlighet att lämna synpunkter på vindkraftsetable-
ringen. 

Kommunen anser att ett extra kommunfullmäktigemöte inte hade påverkat pro-
cessen hos vindkraftsbolaget.  

Förlängning av tidsfrist för remissvar. 
Då kommunen redan fått utsträckt tid för sitt remissvar och det inte är brukligt 
att begära ytterligare tid för en fråga som inte är av avgörande karaktär har kom-
munen inte hanterat denna fråga med vindkraftsbolaget.  

Ang. fels betydelse för ärendets utgång, 13 kap. 9 § KL 
Om ett fel saknar betydelse för ärendets utgång behöver det inte upphävas.  
Kommunen har i det aktuella beslutet vägt in sitt ansvar om god hushållning 
med kommunens resurser, ärendets principiella beskaffenhet, analyserat den be-
gränsade ledningen som finns att tillgå i rättspraxis och förarbeten samt vägt in 
värnandet om den demokratiska processen och kommit fram till att det i detta 
fall inte är rimligt att använda kommunens resurser till ett extra kommunfull-
mäktigesammanträde i den aktuella frågan. 

Sammanfattning  
Sammanfattningsvis anser kommunen att ett ordförandebeslut avseende avslag 
av en begäran om extra kommunfullmäktige i en fråga som inte är av principiell 
karaktär och där ett genomförande av ett extra kommunfullmäktigemöte efter 
avslutad remisstid inte fyller någon funktion (och därmed inte begränsar den de-
mokratiska processen) är förenligt med KL då hushållning av kommunens resur-
ser behöver vägas in. Därmed ska beslutet inte upphävas.  

Östhammars kommun  

Jacob Spangenberg      Peter Nyberg    
Kommunstyrelsens ordförande   Kommundirektör  
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Verksamhetsklass 
enligt Boverkets 
byggregler (BBR)

Avgift

1 Kontor, Industri, Lager VK1, VK6 9 275 kr
2 Samlingslokal <=150 personer VK2A 7 385 kr
3 Samlingslokal <=150 personer med alkoholförsäljning VK2A 6 011 kr
4 Samlingslokal >150 personer VK2B 7 557 kr
5 Samlingslokal >150 personer med alkoholförsäljning VK2C 7 901 kr
6 Gemensamhetsboenden VK3B 7 214 kr
7 Hotell VK4 8 244 kr
8 Vårdmiljöer, daglig verksamhet VK5A 7 042 kr
9 Behovsprövade särskilda boenden VK5B 8 072 kr

10 Vårdmiljö, sjukhus och fängelser VK5C+D 9 275 kr
11 Tillsyn av enskilda förhållanden 5 840 kr
12 Byggnader där museiföremål förvaras 5 840 kr
13 Byggnader och anläggningar med särskilda krav på brandkyddet 6 870 kr

2

Avgift
1 Hantering explosiva varor 6 355 kr
2 Bensinstation obemannad 7 042 kr
3 Bensinstation bemannad 7 901 kr
4 Hantering av fabriksförslutna förpackningar (exempelvis förvaring på försäljningsställen) 4 981 kr
5 Hantering av brandfarliga varor i lösa behållare (exempelvis skola, restaurang) 7 557 kr
6 Mindre hantering av brandfarliga varor i cistern och lösa behållare 8 072 kr
7 Hantering av brandfarliga varor i cistern och lösa behållare 10 305 kr
8 Omfattande eller komplex hantering av brandfarliga varor 17 519 kr
9 Tillsyn av enskilda förhållanden 5 840 kr

Ärendetyp tillsyn

Taxetabeller enligt LSO och LBE
2023 Östhammars kommun
Taxor enligt lagen (2003:778) om skydd mot olyckor (LSO)

Ärendetyp tillsyn

Taxor enligt lagen (2010:1011) om brandfarliga och explosiva varor (LBE)

sida 1 av 3
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3

om brandfarliga och explosiva varor (LBE), vid samordnad tillsyn.

Avgift tas ut för både tillsynen enligt LSO och tillsynen enligt LBE.
Verksamhetsklass 
enligt Boverkets 
byggregler (BBR)

Avgift

1 Kontor, Industri, Lager VK1, VK6 5 805 kr
2 Samlingslokal <=150 personer VK2A 4 539 kr
3 Samlingslokal <=150 personer med alkoholförsäljning VK2A 3 619 kr
4 Samlingslokal >150 personer VK2B 4 654 kr
5 Samlingslokal >150 personer med alkoholförsäljning VK2C 4 885 kr
6 Gemensamhetsboenden VK3B 4 424 kr
7 Hotell VK4 5 115 kr
8 Vårdmiljöer, daglig verksamhet VK5A 4 309 kr
9 Behovsprövade särskilda boenden VK5B 5 000 kr

10 Vårdmiljö, sjukhus och fängelser VK5C+D 5 805 kr
11 Byggnader där museiföremål förvaras 3 705 kr
12 Byggnader och anläggningar med särskilda krav på brandkyddet 4 395 kr

Avgift
13 Hantering explosiva varor 4 077 kr
14 Bensinstation obemannad 4 538 kr
15 Bensinstation bemannad 5 113 kr
16 Hantering av fabriksförslutna förpackningar (exempelvis förvaring på försäljningsställen) 3 129 kr
17 Hantering av brandfarliga varor i lösa behållare (exempelvis skola, restaurang) 4 883 kr
18 Mindre hantering av brandfarliga varor i cistern och lösa behållare 5 228 kr
19 Hantering av brandfarliga varor i cistern och lösa behållare 6 724 kr
20 Omfattande eller komplex hantering av brandfarliga varor 11 639 kr

Ärendetyp, Tillsyn LBE

Taxor enligt lagen (2003:778) om skydd mot olyckor (LSO) och enligt lagen (2010:1011)

Ärendetyp, Tillsyn LSO

sida 2 av 3
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4

Avgift
1 Fyrverkeriförsäljning 4 294 kr
2 Stenspräckare 3 263 kr
3 Övrig förvaring av explosiva varor 5 324 kr

4 Anmälan om godkännande av föreståndare för explosiva varor/ 
person som deltar i verksamhet med explosiva varor 1 718 kr

5 Bensinstation obemannad 6 355 kr
6 Bensinstation bemannad 8 072 kr
7 Hantering av fabriksförslutna förpackningar (exempelvis förvaring på försäljningsställen) 3 607 kr
8 Hantering av brandfarliga varor i lösa behållare (exempelvis skola, restaurang) 6 011 kr
9 Mindre hantering av brandfarliga varor i cistern och lösa behållare 6 355 kr

10 Hantering av brandfarliga varor i cistern och lösa behållare 10 477 kr
11 Omfattande eller komplex hantering av brandfarliga varor 20 438 kr
12 Mindre förändring av befintligt tillstånd 2 576 kr
13 Tillfällig hantering av brandfarlig vara 4 637 kr
14 Avslag av tillståndsansökan 2 576 kr

Taxorna gäller från och med 2023-01-01.
Avgift enligt denna taxa betalas av sökanden/beställaren av tillstånd eller av den som tillsynen avser mot
faktura när denne tillställts räddningsnämndens beslut eller efter genomförd tillsyn.
Betalas inte avgift senast vid i fakturan angiven förfallodag utgår dröjsmålsränta enligt räntelagen
 (1975:635) från förfallodagen tills betalning sker.
Avgiften beräknas efter den taxa som gäller när ärendet inkommer/startar.
Om en åtgärd inte kan hänföras till en särskild grupp i tabellerna, beslutar räddningsnämnden i Uppsala 
kommun om skälig avgift grundad på tidersättning.
Avgift för avslagsbeslut återbetalas om beslutet upphävs inom ett år. Avräkning ska ske mot eventuell
avgift som ska utgå för den aktuella åtgärden.
När en tillsyn inte kunnat genomföras på aviserad tid (på grund av att den som tillsynen avser inte kommit 
på aviserad tid och inte heller bokat om den aviserade tiden) tas en avgift på 1 156 kr ut. Avgiften 
faktureras den som tillsynen avser.
Alla avgifter är exklusive moms.

Taxor enligt lagen (2010:1011) om brandfarliga och explosiva varor (LBE)

Ärendetyp tillstånd

sida 3 av 3
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Utdragsbestyrkande  Justerarsignaturer 
 
 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Sammanträdesdatum  Sid 
2022-08-30  1 (3) 

Kommunstyrelsen 
 

Plats och tid Kommunkontoret i Östhammar, kl. 8.00- 10.52  
  
Beslutande Jacob Spangenberg (C), ordförande 

Margareta Widén-Berggren (S) 
Tomas Bendiksen (S) 
Roger Lamell (S) 
Lisa Norén (S) 
Bertil Alm (C) 
Pär-Olof Olsson (M) 
Lennart Owenius (M) 
Lars O. Holmgren (BoA) 
Bo Persson, (SD), tjänstgörande ersättare 
Ylva Lundin (SD) 
 Övriga deltagande Ej tjänstgörande ersättare: Jonas Lennström (S), Anna Frisk (S), Ann- 
Charlotte Grehn (S), Mika Muhonen (S), Irmeli Bellander (L), Sabina Stål 
(KD) 

Insynsplats: Malin Aldal (MP) 
 
Nämndsekreterare och utredare Anna Tryblom 
Kommundirektör Peter Nyberg 

  
Utses att justera Pär-Olof Olsson (M) och Margareta Widén-Berggren (S) 
Justeringens plats och tid Kommunkontoret i Östhammar tisdag den 30 augusti kl. 11.30 

 

Underskrifter 
           Omedelbart justerad paragraf                     

194 
Sekreterare   

 Anna Tryblom  

Ordförande 
 
  

 Jacob Spangenberg (C)  

Justerande 
 
 

 

 Pär- Olof Olsson (M)              Margareta Widén- Berggren (S)  
   

ANSLAG/BEVIS 
Justeringen har tillkännagivits genom anslag 

Organ Kommunstyrelsen 
  
Sammanträdesdatum 2022-08-30 
Datum för anslags uppsättande 2022-08-30 
Anslags nedtagande 2022-09-21 
Förvaringsplats för protokollet Kommunhuset i Östhammar, Sektor verksamhetsstöd 
  
Underskrift   
 Anna Tryblom  
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Utdragsbestyrkande  Justerarsignaturer 
 
 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Sammanträdesdatum  Sid 
2022-08-30  3 (3) 

Kommunstyrelsen 
 

 Dnr KS-2022-538 

§ 194. Yttrande gällande remiss från Havs- och 
vattenmyndigheten gällande bland annat regelverket kring 
koncentration av demersala fiskemöjligheter 

 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen lämnar yttrande till Havs- och vattenmyndigheten i enlighet med 
bilaga.(Bilaga 1) 
 

Ärendebeskrivning 
Havs- och Vattenmyndigheten (HaV) har tagit fram ett förslag på förändringar i regelverket 
gällande demersala fiskemöjligheter. Demersala zonen är det område närmast bottnen i havet 
där livet i hög grad påverkas av bottenförhållandena (sand, lera, sediment etc.). Redskap för 
fiske efter arter som lever i den demersala zonen kallas demersala fiskeredskap. Exempel på 
ett sådant redskap är bottentrål. 
Remissen innehåller förslag gällande fördelning och beräkning av koncentration av 
fiskemöjligheter, regional tilldelning av torsk i Östersjön, kvot för rödspotta i Skagerrakk, 
föreskriftsföreändringar m.m. En sammanfattning av innehållet finns i remissmaterialet. 
Östhammars kommun står inte med på sändlistan för remissen men har som ändå möjlighet 
att yttra sig och som kustkommun där fiskefrågor är viktiga och aktuella vill kommunen 
lämna ett yttrande till Havs- och Vattenmyndigheten. 
 

Beslutsunderlag 
1. Yttrande Östhammars kommun 
2. Handlingar som hör till remissen finns här: 

www.havochvatten.se/om-oss-kontakt-och-karriar/om-oss/remisser-fran-
hav/remisser/2022-07-15-remiss-gallande-bland-annat-regelverket-kring-
koncentration-av--demersala-fiskemojligheter.html    

 

Beslutet skickas till 
  

Beslutet skickas senast 31 augusti. Ange diarienummer 2394-2022 i ämnesraden. 
Peter Nyberg 
Ulf Andersson 
Marie Berggren 
Camilla Andersson 

 

http://www.havochvatten.se/om-oss-kontakt-och-karriar/om-oss/remisser-fran-hav/remisser/2022-07-15-remiss-gallande-bland-annat-regelverket-kring-koncentration-av--demersala-fiskemojligheter.html
http://www.havochvatten.se/om-oss-kontakt-och-karriar/om-oss/remisser-fran-hav/remisser/2022-07-15-remiss-gallande-bland-annat-regelverket-kring-koncentration-av--demersala-fiskemojligheter.html
http://www.havochvatten.se/om-oss-kontakt-och-karriar/om-oss/remisser-fran-hav/remisser/2022-07-15-remiss-gallande-bland-annat-regelverket-kring-koncentration-av--demersala-fiskemojligheter.html


 
Yttrande gällande remiss från Havs- och vattenmyndigheten gällande bland 
annat regelverket kring koncentration av demersala fiskemöjligheter 
HaV dnr 2394-2022 
 
Östhammars kommun (ÖK) lämnar följande yttrande på Havs- och vattenmyndighetens 
remiss gällande bland annat regelverket kring koncentration av demersala fiskemöjligheter 
samt synpunkter på sättet hur HaV valt att arbeta med sitt regeringsuppdrag. 

 
Övergripande reflektion 
Särskilt med utgångspunkt i det regeringsuppdrag som HaV tilldelades 20 jan 2022 (Uppdrag 
att analysera faktorer att beakta i ett system med överlåtbara fiskerättigheter, N2022/00137, 
N2021/01481, N2020/02124) är ÖK mycket bekymrad och besviken över det sätt som HaV 
valt att arbeta med detta viktiga uppdrag.  
Det är uppenbart att syftet med detta uppdrag är att utveckla fiskförvaltningen så att man 
bättre kan arbeta för att uppnå målen i den nationella Fiske- och vattenbruksstrategin, i 
Handlingsplanen för fiske och den nationella Livsmedelsstrategin samt regeringens miljömål. 
Vi kommer nedan att vidareutveckla detta övergripande svar. 
 

Östhammars kommuns synpunkter på de ändringar som presenteras i remissen till 
HaV:s författningssamling gällande regelverket för fiske 
Utifrån Östhammars kommuns intressen som en kust- och fiskekommun, så vill vi sätta fokus 
på två särskilda detaljer i det förslagna regelverket;  
1) regional tilläggsfördelning 
2) koncentrationsnivåer dvs. ägandet av tillgängliga fiskemöjligheter och vad dessa verkar ha  
    lett till. 
Vi vill framför allt lyfta aspekter som varken HaV eller någon annan någonsin lyft officiellt. 
Vi frågar förstås varför är det så? 
 

Det finns nya och tunga skäl för en ny utgångspunkt för regional tilldelning 
ÖK anser att förutsättningarna som 2017 låg bakom införandet av principen för hur man 
beräknar storleken av den regionala tilläggstilldelningen av torsk för s.k. instängda 
östersjötorsktrålare inte existerar längre. 
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HaV noterar att pga. fiskestoppet i torskfisket som varat i tre år, kan man inte applicera den 
initiala principen med att beakta fångsthistoriken från de två senaste åren. HaV föreslår därför 
att man i stället bör beakta historiken från de två senaste åren då torskfisket ännu pågick. 
ÖK hävdar dock att HaV:s förslag inte kan försäkra förutsättningar för ett långsiktigt 
ekonomiskt bärkraftigt regionalt torskfiske. Anledningen är att pga. torskfiskestoppet har 
flesta av torsktrålarna sålts och att det finns endast ett fåtal båtar (2 - 3 st) kvar av den tidigare 
kvotbärande regionala flottan. Den sammanräknade historiken för dessa fiskeföretag/fartyg 
kan omöjligen erbjuda tillräckliga fiskemöjligheter för att återuppbygga ett livskraftigt 
regionalt torskfiske. Ett infört fördelningssystem enligt HaV:s förslag skulle innebära att 
nästan hela torskkvoten i Östersjön hamnar på fiskefartyg med hemvist på västkusten som 
kunnat överleva genom att fiska t. ex kräfta och räka. Detta är bara ett exempel på varför ÖK 
anser att man måste ha olika utgångspunkter för fiskförvaltningen. Östersjöns ekologiska 
tillstånd får inte längre drabba den östersjöbaserade delen av svensk fiskerinäring medan den 
västkustbaserad rider på både ett friskare och artrikare hav. 
Skulle östersjötorskfisket öppnas i framtiden bedömer ÖK att det inte kommer ske på nivåer 
som vi bevittnade 20 år sedan utan snarare ligga på en nivå runt den vi hade innan stoppet. 
För att vi ska kunna nyttja de demersala resurserna på ett ekologiskt bärkraftigt och 
ekonomisk lönsamt sätt, måste majoriteten av fångsterna styras in i den regionala, erfarna 
beredningsindustrin som har de överlägset bästa förutsättningarna till en snabb och betydande 
ökning av förädlingsgraden. Ett högre pris på en lokalt fångad östersjötorsk är det enda 
hållbara sätt att nyttja denna resurs för att undvika volymfiske som pressar ekosystemet. Detta 
kräver bl. a märkbara privata investeringar i produkt- och marknadsföringsutveckling, vilket i 
sin tur kräver en ökad stabilitet och förutsägbarhet vad gäller både tillgång till råvara. 
ÖK föreslår därför en ny fördelning av den svenska TAC:n, med fast tilldelning av 
regionalkvot, oberoende av fångsthistorik. Utöver denna fasta kvantitet, föreslår vi att av 
resterande delen av TAC går 50 % till det regionala fisket och 50 % till övriga fisket. 
ÖK anser att en regionalt anknuten tilldelning erbjuder möjligheter att hantera även 
utmaningar i andra geografiska områden. Ålandstorsken kan behöva skyddas ifall fisket i 
östra torskbeståndet öppnas. Detta är som bekant ett geografiskt mycket begränsat bestånd 
som i varje fall en gång tidigare har fiskats ner av en icke-regionalt ägd bottentrålflotta på 
1980 - 90 talet. För att skydda detta värdefulla begränsade bestånd, anser vi att en regionalt 
knuten kvot är ett sätt att försäkra att fisketrycket inte överskrider vad beståndet tål eller att 
kvoterna hamnar i fel händer (se senare i vårt svar). 
ÖK är väl medveten att ett förslag om en regional tilldelning som inte är baserad på 
fångsthistorik, är ett slag i luften och kräver i allra högsta grad insikt och vilja hos HaV att se 
fördelarna med att skapa förutsättningar för en nyetablering av ett regionalt fiske. 
 

Förslagna koncentrationsspärrar, internationella kvotbyten osv. 
I ett läge där östersjötorskfisket varit stoppat i tre år samt att det pågått en intensiv debatt i det 
offentliga om de ekologiska konsekvenserna av en misslyckad förvaltning och ett utfiskat 
torskbestånd, är risken överhängande att det krävs ett betydande och långsiktigt arbete för att 
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väcka och stabilisera en tillräcklig efterfråga på marknaden. Vi vet sedan tidigare att även 
kortare fiskestopp alltid haft en märkbar negativ inverkan på efterfrågan. 
I en ovan beskriven verklighet skulle ett renodlat s.k. marknadsstyrt system med individuella 
överlåtbara fiskerättigheter, omöjligen leda till businessidéer som kräver stort och långsiktigt 
lokalt engagemang, närvaro året om, privata investeringar och målmedvetet samarbete med 
berednings- och marknadsaktörer. Framför allt skulle en successiv återuppbyggande av 
efterfrågan kräva snarare frekventa mindre lokala landningar av fisk av högsta kvalité. 
Även om koncentrationsnivåerna som HaV föreslår (runt 8 % av svenska TAC) är en övre 
gräns, så innebär det ändå ett läge där risken är stor att kapitalstarka företag köper upp kvoter 
tills man uppnår spärrnivån. En andel motsvarande 8 % av hela kvotutrymmet innebär i 
praktiken att i värsta fall har vi utrymme för endast runt 11 fiskeföretag/fiskebåtar. Det är 
närmast en utopi att dessa 11 båtar som sannolikt även äger betydande och mycket mer 
lukrativa räk- och/eller kräftfiskemöjligheter i Västerhavet, skulle investera i och bygga upp 
en efterfråga på östersjötorsken som i dagsläget är nära noll. Det är mer sannolikt att kvoterna 
av östersjötorsk skulle fiskas upp på kort tid som en bisyssla vid sidan av de ekonomiskt mer 
värdefulla fisken i Västerhavet. 
När vi pratar med de lokala fiskarna så verkar det mest sannolika vara att de få 
fiskerättsinnehavarna kommer att byta sina svenska torskkvoter mot kvoter av andra fiskarter 
från andra Östersjöländer, vilket på så sätt skulle bidrar till ökade marknadsandelar inom 
fisken med redan stark ekonomi exempelvis industriellt sill- och skarpsillfiske. 
Det framförs ofta att det pelagiska och kommande demersala systemet med överlåtbara kvoter 
är i grunden olika system och därmed all kvothandel mellan företag i dessa två system i så fall 
förutsätts bygga på en fri konkurrens. Trots att dagens demersala system bygger endast på 
årlig överlåtbarhet, så visar en rapport (Seafood industry intergration in all EU member states 
with a coastline, PE 629.176 – October 2018, s. 254) framtagen av EU-kommissionen att det 
redan finns svenska fiskeföretag som äger både svenska pelagiska och demersala kvoter. 
Införande av fleråriga överlåtbara kvoter t ex med 10 års giltighetstid, kommer sannolikt att 
öka möjligheterna för marknadsekonomiskt avancerade företag att öka sina andelar av 
demersala kvoter. 
Samma rapport avslöjar dessutom att vissa svenska fiskeföretag/yrkesfiskare äger båtar både i 
Sverige samt via sina danska holdingbolag även i Danmark. De båtar som har en postadress i 
Danmark, fiskar naturligtvis på danska kvoter och är det facto danska båtar. Det framgår i 
HaV:s redovisning att det sker hundratals kvotbyten och köp mellan svenska och danska 
fiskeföretag. Frågan är ifall dessa köp och byten bygger på fri konkurrens eller är resultat av 
internationella företagsarrangemang. 
ÖK anser att så länge HaV inte utrett risken för att ovan beskrivna kvothandel kan leda till att 
torsk- samt andra demersala kvoter försvinner utomlands genom kvotköp och byten, bör 
systemet utformas för att omöjliggöra denna typ av företeelser. Det säkraste sättet att försäkra 
att svenska kvoter stannar i Sverige, är att betydande del t ex i vårt fall av torsken, allokeras i 
en regional kvot där kvothandeln följer särskilda regler som gör att fiskeutrymmet inte 
krymper. 
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Östhammars kommun är starkt kritisk och ifrågasättande till HaV:s val att inte till fullo 
följa det upplägg som regeringen efterfrågar i ”Uppdrag att analysera faktorer att beakta i 
ett system med överlåtbara fiskerättigheter, N2022/00137, N2021/01481, N2020/02124)” 
Till Östhammars kommuns stora förvåning och besvikelse meddelade HaV i maj i år på 
informationsmötet att man valt att inte följa regeringens uppdrag att bredda perspektivet i 
utvärderingen genom att inkludera intressen t. ex. rörande regionalisering, ökad 
livsmedelsproduktion osv. Patrik Persson (HaV) konstaterade att man bedömer att det 
existerande systemet, som infördes 2017 och som bygger på ettåriga fiskerättigheter, 
uppfyller de grundkrav man har på systemet men att pga. vissa olikheter mellan pelagiskt och 
demersalt fiske så ser man ett behov till vissa justeringar. 
När man några veckor efter mötet i samband med första remissen med svarstid i juni, kunde 
läsa HaV:s egna slutsatser som pekade på att överförbarheten inte har bidragit till 
måluppfyllelse gällande något av de politiska strategiska målen, var det minst sagt ofattbart 
att kontentan blev att man trots detta avser inte se över systemet i grunden! 
Detta beslut ter sig än mer märkligt ifall man beaktar det nya läget som successivt vuxit fram 
mellan 2020 och 2022 med en rad både skarpare ekologiska och näringsstrategiska 
målsättningar där sikte ligger på minskat tryck på fiskbestånden i Östersjön, ökad 
livsmedelsproduktion, ökad samhällsnytta och regionalisering m. m. I sin analys gällande 
effekterna av överförbarhet ser HaV som en viktig fördel de ökade möjligheterna för 
fiskeföretag till ekonomisk planering som forskning och HaV anser öka flexibilitet i fisket. 
Det är slående tydligt att HaV inte kopplar ihop effekterna av överförbarhet på 
värdeskapandet dvs. på beredningsindustrin och därmed livsmedelsproduktion, vilket är en 
utav de tongivande nya inriktningarna i den nya nationella Fiske- och vattenbruksstrategin 
samt Handlingsplanen för fiske. En strategi som HaV tillsammans med Jordbruksverket och 
över 60 andra aktörer tagit fram. 
De problem som överförbarheten hittills vållat för den lokalt inriktade fiskerinäringen och 
ekologin som bl. a Riksdagens egen utredning (2017) påpekar, är verkligen inte typiska för 
Sverige eller på något sätt unika. Tvärtom, det finns gott om litteratur som vittnar om både 
liknande utfall som i Sverige dvs. en tydlig systematisk förflyttning mot industriell 
storskalighet på bekostnad av det lokala fisket men det finns även exempel på länder och 
regioner där man valt att gå en annan väg genom att inte sätta fiskeföretagen ensam med 
rätten att avgöra om hur de nationella fiskekvoterna nyttjas. 
Östhammars kommun anser att HaV verkligen bör överväga sitt beslut att inte arbeta enligt 
regeringsuppdraget som beskrivet ovan. 
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